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عنابستانی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس: 

شاید به سمت استیضاح هیات رئیسه هم برویم

فرخی نماینده مجلس: 

تداوم گرانی خودرو غیرقابل قبول است

»طرح ممنوع الخروجی مسئولان« در دستور کار 
هفته جاری مجلس قرار گرفت

سرویس سیاسی- مجلس شورای اسلامی در 
این هفته در روزهای یکشــنبه)۱۸ دی(، سه شنبه 
)۲۰ دی( و چهارشــنبه )۲۱ دی( تشــکیل جلسه 
خواهد داد و سوال محمدحسین فرهنگی نماینده 
تبریز، آذرشهر و اسکو از محمدعلی زلفی گل وزیر 
علوم تحقیقات و فناوری و ســوال علی خضریان 
نماینده تهران، شــمیرانات،  اسلامشهر و پردیس و 
تعدادی دیگر نمایندگان از حســین امیرعبداللهیان 
وزیر امور خارجه در دســتور کار این هفته صحن 

علنی مجلس شورای اسلامی قرار دارد.
طــرح دو فوریتی شــفافیت قوای ســه گانه 
دســتگاه های اجرایی و سایر نهادها، طرح اصلاح 
بند )ب( ماده )۳۹( قانون مالیات بر ارزش افزوده، 
طرح ســاماندهی اســتخدام کارکنان دولت، طرح 
مالیات بر ســوداگری و ســفته بازی و طرح یک 
فوریتی حمایت مالی از افشــاگران فســاد نیز در 
دســتور کار این هفته صحن علنی مجلس شورای 

اسلامی قرار دارد.
وکلای مــردم در خانه ملت در این هفته طرح 
نحوه مواجهه با قانع کننده نبودن پاسخ وزیر، لایحه 
یک فوریتی پروتکل موافقت نامه موقت تشــکیل 
منطقه آزاد تجاری بین جمهوری اســلامی ایران و 
اتحادیه اقتصادی اوراســیا و دولتهای عضو، لایحه 
اصلاح ماده )۸( قانون بیمه اجباری خسارات وارد 
شده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل 
نقلیه و طرح اصلاح موادی از قانون تأسیس و اداره 
مدارس و مراکز آموزش و پرورشــی غیردولتی را 

بررسی خواهند کرد.
همچنیــن طرح اصــلاح مــوادی از قانون 
تشــکیلات وظایف و انتخابات شــورای اسلامی 
کشور، طرح تامین نیروی انسانی آموزش و پرورش، 
طرح اصلاح قانــون نحوه اجرای محکومیت های 
مالی، طرح تشــدید مجازات همکاری کنندگان با 
کشورهای متخاصم علی امنیت و منافع ملی، طرح 
اصلاح ماده )۱۰۰( قانون شهرداری ها و طرح جامع 
مدیریت شهری و روستایی در دستور کار این هفته 

صحن علنی مجلس شورای اسلامی است.
در این هفته قرار است در صحن مجلس،  طرح 
فهرست قوانین و احکام نامعتبر در حوزه صنعت، 

طرح الحاق یک تبصره به ماده )۴( قانون ســنجش 
و پذیرش دانشجو در دوره های تحصیلات تکمیلی 
در دانشــگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور، لایحه 
اصلاح قانون نحوه اســتفاده از خانه های سازمانی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران و لایحه موافقتنامه 
همکاری های امنیتی و انتظامی بین دولت جمهوری 
اسلامی ایران و دولت جمهوری قرقیزستان توسط 

نمایندگان مجلس بررسی شود.
طرح اصلاح قانون بســیج ســازندگی، طرح 
تبیین وضعیت شــاخص های اقتصــادی در پایان 
هر دولــت، لایحه اصلاح تبصــره )۵( الحاقی به 
ماده واحده قانون ســرباز قهرمان، طرح تاســیس 
شرکت های تعاونی توسعه و عمران شهرستانی یا 
اســتانی، لایحه اصلاح تبصره )۱( ماده )۲( قانون 
حمایت از هنرمندان اســتادکاران و فعالان صنایع 
دســتی و لایحه مبارزه با قاچاق انســان و اعضای 
بدن و مجازات عبور دهنــدگان غیرمجاز افراد از 

مرزهای کشور برای دستور این هفته صحن علنی 
مجلس پیش بینی شده است.

در ایــن هفتــه نمایندگان مــردم در مجلس 
شــورای اســلامی، طرح اصلاح ماده )۵۴( قانون 
احکام دائمی برنامه های کشور در مورد شهرک های 
صنعتی و تسری آن به شهرک های کشاورزی، طرح 
قانون استفســاریه ماده ۶ قانون تشــکیل سازمان 
بازرسی کل کشــور، طرح تقویت و توسعه علوم 
پژوهش و نوآوری دفاعی را بررسی خواهند کرد.

همچنین طرح ساماندهی نظارتی دانشگاه آزاد 
اسلامی، طرح ممنوعیت خروج مسئولین و مدیران 
نظام جمهوری اســلامی پس از اتمام مسئولیت از 
کشور تا سپری شدن مراحل قانونی و لایحه اجازه 
مشــارکت جمهوری اســلامی ایران در افزایش 
سهام ســرمایه دوره ششــم بانک توسعه اسلامی 
برای دستور این هفته صحن علنی مجلس شورای 

اسلامی پیش بینی شده است.

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس گفت: متاســفانه مافیای دارویی ســوار بر 
عملکرد وزارت بهداشــت شده اســت و وزارت 
بهداشــت را کنترل می کند و وزارتخانه نمی تواند 
مســاله خود را حل کند. به همین خاطر معتقدم که 

استیضاح بیشترین کمک به دولت است.
علی اصغر عنابســتانی نماینده مردم سبزوار 
در مجلس شــورای اسلامی، در پاسخ به این سوال 
که »این روزها شــاهد انتقادات فراوانی نســبت به 
کارآمدی مســئولان بخش های مختلف دولت از 
ســوی نمایندگان، مردم و رسانه ها هستیم، به نظر 
شــما چه اقدامی از دولت در این شــرایط می تواند 
مطلوب باشد؟«، گفت: اصولا از دولت انتظار می رود 
که خودش نقطه ضعف هایش را شناســایی کند و 
خودش مرتفع کند این حتما به صلاح و ثواب دولت 
و کشور نزدیک تر است، مانند اتفاقی که درخصوص 

بانک مرکزی رخ داد.

وی ادامه داد: در بحث مدیریت بانک مرکزی 
خب همه متفق القول بودیم که رئیس بانک مرکزی 
ضعیف است و اشرافی به ساختار بانکی کشور ندارد 
امــا دولت انقدر در تعییر تعلل کرد که تبدیل به یک 
بحران برای کشور شد. بعد که به بحران تبدیل شد 
ریاست بانک مرکزی را تغییر داد، خب چرا ما اجازه 
می دهیم یک مســاله کوچکی تبدیل به یک بحران 
شود؟ در حالی که می شود مساله را مدیریت و کنترل 
کرد. عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح کرد: 
ما منکر خرابکاری و عملیات دشمن علیه نظام پولی 
و مالی کشور نیستیم اما اگر دشمن عملیات کند و ما 
هم وا بدهیم و بگوییم این کار دشمن بود که اینطور 
شد و دلار شد ۴۰ تومان، اینکه هنر مدیریت نیست.
وی افزود: کار دشمن، دشمنی کردن است، این 
ما هســتیم که باید درست مدیریت کنیم، مدیریت 
سیســتم بانکی ما باید به موقع تغییر می کرد تا این 
اتفاقات رخ ندهد. الان هم ما تغییرش را به فال نیک 

می گیریم.
عنابستانی با اشاره به مشکلات حوزه بهداشت 
و درمان، عنوان کرد: از سوی دیگر حوزه بهداشت و 
درمان ما در حال حاضر دچار ضعف مدیریتی است 
و در حوزه دارویی مشــکل داریم، در این رابطه به 
هیچ عنوان کسی با وزیر بهداشت مشکل شخصی 
ندارد، مشکل یک مشــکل مدیریتی است. سامانه 
دارویار که اجرا شد قرار بر این بود که دارو با نسخه 
یک ریال گران نشود، بینی و بین الله الان دارو گران 
نشده اســت؟ در مورد داروی بیماران سرطانی که 
یکی از اطرافیان خودم دارد استفاده می کند این دارو 
را با نسخه به قیمت ۴۵۰ هزار تومان می گرفت الان 
همان دارو، با همان ســامانه دارویار و همان نسخه 

قیمتش به ۹۸۰ هزار تومان رسیده است.

وی ادامه داد: متاســفانه مافیای دارویی سوار 
بر عملکرد وزارت بهداشــت شده است و وزارت 
بهداشــت را کنترل می کند و وزارتخانه نمی تواند 
مساله خود را حل کند. در حوزه های مختلف دیگر 
همین است، وقتی در یک حوزه یا بخشی مشکلی 
واضح اســت که مدیریت ضعیف اســت چرا این 
دســت و آن دســت می کنیم؟ انتظار این است که 
دولت خودش برود یک مدیر قوی بیاورد، به مجلس 
معرفی کند و مجلس این بار با دقت بیشتری بررسی 

کرده و رأی اعتماد بدهد.
عضو کمیســیون اجتماعی مجلــس در ادامه 
تاکید کرد: من معتقدم که در حوزه وزارت بهداشت، 
اســتیضاح بیشــترین کمک به دولت است چون 
وزارتخانه کلا سوار بر کار نیست و کار در اختیارش 
نیست. نماینده مردم سبزوار در رابطه با عدم ارجاع 
اســتیضاح های ارسال شده از سوی هیات رئیسه به 
کمیســیون تخصصی مربوطه، گفت: این هم از آن 
چیزهای عجیب و غریبی اســت که در این مجلس 
خیلی دارد باب می شــود و اتفــاق می افتد؛ اینکه 
متاســفانه هیات رئیســه خلاف آیین نامه در اراده 
نمایندگان دخالت می کند. آیین نامه می گوید برای 
استیضاح نیاز است که ۱۰ امضاء جمع شود و بعد از 
تحویل به هیات رئیسه باید ارجاع شود، حالا برای 
استیضاح وزیر بهداشــت ۷۰ امضاء جمع شده که 
البته چندتایی را رایزنی کردند و قانع شدند و امضاء 
خود را پس گرفتند الان اســتیضاح ۵۶ امضاء دارد 
دلیــل عدم اعلام وصول را نمی فهمم و این خلاف 

آیین نامه است.
وی خاطرنشــان کرد: حــالا اگر برویم به این 
سمت حتما ممکن اســت در سال آخر مجلس به 

سمت استیضاح هیات رئیسه هم برویم.

سرویس سیاسی- نماینده مجلس گفت:افزایش 
بی رویه نرخ خودرو اصلا قابل پذیرش نیست و باید 
مشخص شــود که چه عواملی باعث افزایش قیمت 

خودرو می شود.
رسول فرخی با انتقاد از عملکرد وزارت صمت 
و خودروســازان گفت:شرایط اقتصادی و مشکلات 
تولیدکننــدگان را نیز درک می کنــم، اما واقعا برخی 
توجیه در ارائه خدمات ضعیف توسط خودروسازان 
قابل قبول نیســت، مردم همیشه پای انقلاب بوده اند 
و خواهند بود و جانشــان را برای انقلاب فدا می کنند 
بنابراین وظیفه مسئولان ارائه خدمات مطلوب به مردم 

و رسیدگی به مشکلات است.
نماینــده مردم ســیاهکل و لاهیجان در مجلس 
افــزود: مردم از وضعیت بازار خودرو رضایت ندارند 
و ایــن گلایه ها را به نمایندگان خود در مجلس منتقل 

می کنند و ما وظیفه داریم مشکلات را پیگیری کنیم.
فرخی میکال با بیان اینکه یکی از نیاز های رفاهی 
خانوار تامین خودرو است، گفت:متاسفانه عملکرد به 
گونه ای است که خودرو به اشتباه به کالای سرمایه ای 
تبدیل شده و از طرفی کیفیت و قیمت خودرو نیز مناسب 
نیســت و نمی توان به مردم گفت، چون خودروساز و 
وزارت صمت همیشه بهانه مشکلات تولید را مطرح 
می کنند بنابراین با این وضعیت کنار بیایید بنابراین باید 

با اتخاذ تدابیر صنعت خودروسازی را متحول کرد.
وی با تاکید بر رسیدگی به مشکلات مردم افزود: 
آقای وزیر صمت قول داده بودند که قرعه کشی خودرو 
را بردارند و قیمت خــودرو را هم اقتصادی کنند، اما 
اکنون شــاهد هستیم نه تنها به این تعهدات خود عمل 
نکردند، بلکه وضعیت عرضه و همچنین نرخ خودرو 

هم نابسامان شده است.

وی بیان کرد: افزایش بی رویه نرخ خودرو اصلا 
قابل پذیرش نیست و باید فرآیند قیمت گذاری خودرو 
را بررسی کنند و مشخص شود که چه عواملی باعث 
افزایش قیمت خودرو می شــود؟ لذا این مطالبه مردم 
اســت و باید در اســرع وقت برای متعادل کردن نرخ 

خودرو تصمیمات لازم را اتخاذ کنند.
ایــن نماینده مردم در مجلس با انتقاد از تاخیر در 
تحویل خودرو های پیش فروش شده در موعد تعیین 
شــده اظهار کرد: افرادی هستند که در قرعه کشی های 
خودرو برنده شــدند و یک بــازه زمانی برای تحویل 
خودرو آن ها مشخص شده، اما متاسفانه خودروسازان 
علی رغم اتمام بازه زمانی تحویل خودرو، شاید به دلیل 
درصد پایین جریمه تاخیر در تحویل خودرو، به وعده 
خود هم عمل نمی کنند حتی در شــرایطی که قیمت 

خودرو با نوسان شدید روبرو است.

تقدم و تاخر بررسی لوایح برنامه هفتم توسعه و بودجه ۱۴۰۲ در مجلس تبدیل به معمایی شده که برای حل آن سناریوهای مختلفی بیان می کنند؛ 
اما تکلیف این دو لوایح چه خواهد شد؟

سیاســی- عضو  ســرویس 
کمیسیون برنامه و بودجه اظهار داشت: 
با تغییر رییس بانک مرکزی استیضاح 
وزیر اقتصاد از دستور کار خارج نشده 
امــا در حال حاضر اســتیضاح وزیر 
بهداشت در اولویت کار مجلس است.

جبار کوچکی نــژاد با بیان اینکه 
اســتیضاح وزیر اقتصاد منتفی نشده  
است، اظهار داشت: با تغییر رییس بانک 
مرکزی استیضاح وزیر اقتصاد از دستور 
کار خارج نشــده امــا در حال حاضر 
استیضاح وزیر بهداشت در اولویت کار 
مجلس است.  وی ادامه داد: وزرای زیادی در برنامه استیضاح هستند و نمایندگان 
استیضاح های زیادی را دنبال می کنند. وزیر بهداشت، وزیر ورزش، وزیر اقتصاد در 
اولویت استیضاح ها قرار دارند و به دلیل ناکارآمدی هایی که در حوزه اقتصاد و درمان 
دیده می شود مجلس به این موضوعات ورود کرده و اگر دولت خودش به حذف 
این افراد ناکارآمد اقدام کند مجلس زمان بیشتری برای بررسی بودجه و برنامه هفتم 
خواهد داشــت. هر چند با توجه به برنامه کاری مجلس زمان محدود است اما در 
همین زمان محدود استیضاح ها را دنبال می کنیم.  عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات افزود: اگر وزرای ناکارآمد را حذف کنیم امیدواری مردم به بهبود شرایط 
بیشتر می شود و شرایط برای بر سرکار آمدن نیروهای توانمند ایجاد خواهد شد.  
کوچکی نژاد درباره عدم اجرای کالابرگ در سال آینده و در نظر گرفتن یارانه نقدی 
در بودجه ۱۴۰۲ گفت: بودجه ۱۴۰۲ هنوز منتشر نشده است اما دولت درباره یارانه 
باید طبق قانون عمل کند و کالابرگ را به اجرا برســاند. ســفره مردم با حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی به شدت تحت تأثیر قرار گرفته و دولت باید کالای اساسی را برای 
مردم تامین کند نه اینکه پول نقد را به عنوان یارانه بین مردم توزیع کند چراکه این 
اقدام هم اثر تورمی خواهد داشت.  وی همچنین درباره زمان آغاز بررسی بودجه 
۱۴۰۲ تاکید کرد: در این شرایط اقتصاد کشور، ایجاد هرگونه شوک کمکی به مردم 
نخواهد کرد و تهدیداتی دارد. دولت در ارائه لایحه بودجه به مجلس یک ماه تاخیر 
داشــته و با تاخیر بودجه را تحویل داد و از ســوی دیگر عده ای در مجلس اصرار 
دارند که دولت در ابتدا برنامه هفتم را ارائه دهد و مشخص است که این دعوا  بر سر 
بودجه و برنامه هفتم مشکلاتی را در کشور اضافه می کند. باید توجه داشته که برای 
فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران سند بودجه و برنامه هفتم بسیار مهم است حال 
اینکه هر دوی این سند در ابهام هستند و همین ابهام آسیب هایی را به اقتصاد وارد 
می کند.  دولت و مجلس باید با همکاری این مشکل را حل کنند نباید این روش 
که بودجه را گرو گرفته اند تا برنامه ارائه شود و دولت هم برنامه را نمی آورد ادامه 
پیدا کند و این مشکل سریعا حل شود.  وی با بیان اینکه بودجه ۱۴۰۲ سه دوازدهم 
خواهد بود، گفت: آیین نامه داخلی می گوید اگر ۱۵ آذر بودجه تحویل نشد و در 
صورت ارایه با تاخیر، کار به ارائه بودجه سه دوازدهم می کشد. مجلس هفته آینده 
مشغول کار خواهد بود اما هفته بعد آن نمایندگان در حوزه انتخابی مشغول به کار 
خواهند بود و ارائه بودجه به بهمن ماه می افتد و بهمن ماه دیگر زمانی نیســت که 
مجلس بتواند به بررسی بودجه در دو ماه باقیمانده بپردازد. در این شرایط تنها راه 
ارائه بودجه سه دوازدهم است.  عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات درباره 
ادعای کاهش نرخ تورم از ســال آینده از ســوی وزیر اقتصاد اظهار داشت: دولت 
پیش بینی کرده با اجرای سیاست هایی می تواند نرخ دلار را کاهش و نرخ تورم را 
هم کمتر کند اما اینکه این سیاست های پیش بینی شده واقعا به اجرا برسد موضوع 
دیگری است و نمی دانیم این احتمالات در اقتصاد شکننده ایران تا چه حد امکان 
دارد به واقعیت نزدیک شود. به هر حال دولت اعلام کرده هدفش کاهش نرخ تورم 
و افزایش تولید است و در برای تحقق این اهداف دولت باید اقداماتی را انجام دهد 

از جمله اینکه بودجه ۱۴۰۲ را بدون کسری بودجه ریزی کند. 

عضو  سیاســی-  ســرویس 
کمیســیون صنایع و معــادن مجلس 
شورای اســلامی خاطرنشــان کرد: 
مــن به عنوان نماینده مــردم از رئیس 
جمهور تقاضــا دارم مطابق با قانون با 
فاطمــی امین برخورد کند و به جرمی 
که وزیرش مرتکب می شود رسیدگی 
کند. لطف الله سیاهکلی فروش خودرو 
در بورس را بی معنا دانســت و افزود: 
بناســت با فروش خــودرو در بورس 
کدام مشکلات صنعت را حل کنیم؛ آیا 
فروش خودرو در بورس بازار را رقابتی 
می کنــد؟ آیا کیفیت خودروها را افزایش می دهد؟ آیا می تواند قیمت ها را کاهش 
بدهد؟ پاسخ به این پرسش ها همگی منفی و عرضه خودرو در بورس نتیجه ای جز 
گران تر شدن خودروها ندارد. وی با بیان اینکه تعادل بین عرضه و تقاضای خودرو 
وجود ندارد، گفت: پرسش اصلی این است که وزیر صمت با کدام مجوز پول را 

از جیب مردم خارج و به خودروساز یا واردکننده می دهد؟
نماینده مردم قزوین فاطمی امین را مجرم دانست و افزود: دستگاه های قضایی 
باید وزیر صمت را بابت تخلفاتی که در حوزه خودرو انجام می دهد محاکمه کند. 
در چنین شــرایطی واردکنندگان خودرو بیش از ۸۰ درصد سود عایدش می شود 
چرا باید با اقدامات دیگر سود آنها را افزایش بدهیم؟ چرا باید خودروهای وارداتی 
که ۸۰۰ میلیون تومان ارزش دارند در ایران بیش از ۲ میلیارد تومان فروخته شوند؟

ســیاهکلی ادامه داد: من به عنوان نماینده مردم از رئیس جمهور تقاضا دارم 
مطابق با قانون با فاطمی امین برخورد کند و به جرمی که وزیرش مرتکب می شود 
رسیدگی کند. عضو کمیسیون صنایع و معادن با بیان اینکه اگر این روند مدیریتی 
دنبال شود تردید نکنید که قیمت پژو بالاتر از ۵۰۰ میلیون تومان خواهد شد، تاکید 
کرد: اگر فاصله قیمت کارخانه و بازار زیاد شود کارخانه باید قیمت ها  را افزایش 
بدهد؟ اگر عرضه هر محصولی کم شــود قیمت آن افزایش پیدا می کند و کاهش 
عرضــه قیمت خودرو را اینگونه در بازار افزایش داده اســت. بنا به چه منطقی با 
محتکران پیاز و ســیب زمینی برخورد می کنیم اما برخوردی در برابر دپوکنندگان 
خودرو نداریم؟ چرا با واردکننده و خودروسازان برخورد نمی شود. وی در پاسخ 
به این پرسش که چرا با محتکران خودرو برخورد نمی شود؟ گفت: مافیا خودرو در 
ایران صاحب قدرت و نفوذ هستند. تعدادی از دست اندرکاران با این مافیا همراه اند 
پس طبیعی است که همه با هم جیب هایشان را پر می کنند و در این میان این مردم 

عادی اند که هر روز جیب هایشان خالی تر می شود. 
سیاهکلی افزود: وظیفه من دفاع از حقوق مردم است، این شرایط پذیرفتنی 
نیســت آیا قیمت خودرو در بورس قیمت واقعی اســت یا بیشتر از قیمت واقعی 
است؟ اگر بیشتر است چرا وزیر اجازه می دهد که خودروساز داخلی و واردکننده 
خودرو را بورس عرضه کند و پول عاید از فروش خودرو در بورس هم در جیب 
آنها برود؟ عضو کمیســیون صنایع و معادن در پاسخ به این پرسش که تعدادی از 
صنایع از کمبود گاز و مازوت گلایه دارند آیا برنامه ای برای تامین سوخت صنایع 
در دستور کار قرار گرفته است؟ گفت: اگر بیش از این مازوت مصرف شود تنفس 
در ایران دشوار خواهد شد و همان گونه که آب را در شیشه کردیم، باید هوا را نیز 
در شیشه کنیم و به مردم برای تنفس کردن بدهیم. مسئله باید به گونه ای دیگر حل 
شود، ایران گاز دارد اما در واقع گاز ندارد و مسئولان باید بگویند چرا زیرساخت ها 

را برای استخراج گاز را فراهم نکردند. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

عده ای بودجه را برای تحویل برنامه 
هفتم گرو گرفته اند

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی:

رئیس جمهور مطابق قانون با 
»فاطمی امین« برخورد کند

مار غاشیه شرق 

وزیر خارجه فرانسه

تلاش های دولت 

اهانت های نشریه فرانسوی

ادعای سعید جلیلی

توقف صفحه اینستاگرامش 

به شدت عقب هستیم

شانس احیای برجام 

حمله سایبری بانک مرکزی

استیضاح منتفی نیست

چهار میلیون تن کود

اخبار ویژه ...

سعیدی  نماینده چابهار عنوان کرد: ما در این دولت شاهد تحلیل های عجیب و غریب 
بودیم که در مجلس هم بعضا مطرح می کردند؛ مثلا بحث »زمستان سخت اروپا« که 
نشان داد این تحلیل تا چه اندازه بی پایه بوده است، چرا که قیمت گاز در اروپا از زمان 
شــروع جنگ روسیه و اوکراین شــاید در همان حد قبل باشد. وی در پایان گفت: با 
رعایت ۳ شرطی که مقام معظم رهبری فرمودند، یعنی عزت، حکمت و مصلحت، با 
تمام کشــور های دنیا غیر از رژیم اشغال گر قدس می توانیم رابطه حسنه داشته باشیم. 
من بار ها هم گفته ام؛ در بدعهدی غربی ها هیچ تردیدی وجود ندارد و آن ها در برجام 
هم این را به اثبات رســاندند. شــاید از این فاجعه بارتر این باشــد که از هر ۳ عقرب 
جراره ی غرب به مار غاشــیه ی شــرق پناه ببریم؛ چون تاریخ نشان داده قدرت های 
شرقی مثل چین و روسیه هرگز با منافع ملی ما همراه نبوده اند و این را ادوار مختلف 

به اثبات رسانده اند.

رییس شورای اطلاع رسانی دولت نسبت به سخنان اخیر وزیر خارجه فرانسه درباره 
وجود آزادی بیان در این کشــور پاســخ داد. سپهر خلجی در حساب کاربری خود در 
توییتر نوشــت: »۱. خانم کولونا از آنچه دفاع میکنی آزادی بیان نیست، »آزادی نفرت 

پراکنی« است.
۲. اتباع فرانسه که در زندان هستند گردشگر نبودند، عاملان اغتشاشند که وسط آشوب 

دستگیر شدند. به جرمشان رسیدگی می شود.
۳. قبل از دفاع از آزادی بیان در فرانسه، خاطرات محاکمه روژه گارودی در دادگاه های 

پاریس را مرور کنید.«

زاکانی شهردار تهران  گفت : من می توانم شهادت دهم که دولت چه زحماتی می کشد، 
اما این انباشــتگی نیازمند این اســت که بخش زیادی از فرصت های دولت به جبران 
گذشــته ختم شود تا به ایجاد شرایط مطلوب دست یابد. شهردار تهران بیان کرد: اگر 
بین موفقیت های ما بنا باشد تصمیم بگیریم، بزرگترین موفقیت باید در داخل کشور 
رقم بخورد؛ اگر داخل کشــور موفق شدیم به صورت خودکار شعار انقلاب اسلامی 
که اثرات آن را در جهان می بینیم، عملیاتی می شــود. وی با اشــاره به اینکه در این ایام 
فکر کردند کار انقلاب تمام است، گفت: دشمن مانند حشره موذی است که وجودش 
محرز است، اما ما نباید زخمی داشته باشیم که روی زخم بنشیند. دشمنی دشمنان و 

بی عقلی عناصر مرتبط با آنان آشکار است.

عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر معظم انقلاب اسلامی به توهین های اخیر یک نشریه 
فرانســوی واکنش نشــان داد. مهدی فضایلی در توییتر نوشت: نشریه ای که روزی با 
وقاحت و به نام آزادی بیان پیامبر عظیم الشــان اســلام را مورد هتک قرار داد، اهانت 
امروزش به رهبر انقلاب که پرچمدار و تداوم بخش مکتب و راه پیامبراســلام اســت 
عجیب نیســت؛ چرا که این جریان درحال اضمحلال است و مصداق الغریق یتشبث 

به کل حشیش! .. وَالَلهّ مُتمُِّ نوُرهِِ

رضا نصری حقوقدان بین المللی با انتشار توئیتی به ادعای سعید جلیلی در خصوص 
قرار نگرفتن ایران ذیل هفت منشور ملل متحد واکنش نشان داد. رضا نصری نوشت:در 
مقدمه همه قطعنامه های شــورای امنیت علیه ایران از ســال ۲۰۰۶ تا ۲۰۱۰ با جوهر 
سیاه روی کاغذ سفید نوشته »تحت فصل هفتم« اقدام می شود. ماده ۴۱ هم ماده ای از 
همین فصل است! شگفت انگیز است موضوعی به این بداهت، به این وضوح و به این 
آشــکاری سال هاست در ایران محل انکار و مناقشه است. سعید جلیلی مذاکره کننده 
ارشــد ایران در دوره احمدی نژاد اخیرا طی اظهاراتی گفت: ما اصلا ذیل فصل هفت 
نبودیم که بخواهیم با برجام از آن بیرون بیاییم. لازم به ذکر است که پیش تر و حدود دو 
سال پیش محمد جواد ظریف نیز به این ادعا واکنش نشان داد و گفت: این اظهارات، 
از دروغ هم بدتر است، فاجعه ست. می دانید منظورشان چیست منظورشان این است 
که ما تحت ماده ۴۲ فصل ۷ نیستیم؛ دوستان ما حالی شان نیست که فصل ۷ بین الملل 

از ۳۹ تا ۵۱ در آن قرار دارد.

مدیرکل روابط عمومی ریاست جمهوری در واکنش به فضاسازی ها درباره تیک آبی 
اینستاگرام صفحه رییسی اعلام کرد صفحه رییس جمهور در اینستاگرام فعال نیست. 
مهدی رحیمی در توییتی نوشــت: »پس از ایجاد محدودیت مراجع اینترنتی بر روی 
اینستاگرام، رئیس جمهور دستور توقف فعالیت صفحه منسوب به ایشان را داد. با وجود 
اطلاع رسانی درخصوص فرآیند دریافت تیک آبی صفحه دکتر رئیسی در اینستاگرام 
جهت تشخیص اصالت، هنوز برخی مشغول سناریوسازی هستند. در پی اغتشاشات 
و ایجاد محدودیت مراجع امنیتی برای اینستاگرام، دکتر رئیسی دستور به توقف فعالیت 

صفحه منسوب به ایشان داد و در این مدت، مطلبی بارگذاری نشده است.«

 وزیــر صمــت با تاکید بــر اهمیت رتبه بندی دانشــگاه ها گفت: نظــام رتبه بندی 
کیو اس/ QS بر اســاس ارزیابی کارفرمایان کسب و کارها، دانشگاه ها را رتبه بندی 
می کند. یعنی از صاحب یک کســب و کار می پرسد دانش آموخته دانشگاهی چقدر 

در توسعه کسب و کارها مفید بوده است .
 فاطمی امین همچنین با اشــاره به اهمیت رشــته های تحصیلی و تخصصی، تاکید 
کرد: در حوزه تخصصی و تحصیلی پیشرفت های خوبی داریم، ولی در حوزه علم 
و فناوری حکمرانی به شــدت عقب هســتیم و همین موجب خلأ پیشرفت کشور 
شــده اســت. اســتعداد و توانمندی زیادی در زمینه تنوع علم و فناوری داریم و در 
همه این زمینه های علم و فناوری نیروی انسانی توانمندی داریم. وی تصریح کرد: 
توانمندی علم و فناوری حکمرانی در حد ســاخت یک ســاختمان دوطبقه است، 

ولی نیاز بسیار بیشتری داریم.

احمد زیدآبادی تحلیلگر سیاســی نوشــت: رســانه ها از قول ند پرایس سخنگوی 
وزارت خارجۀ آمریکا تیتر زده اند که "برجام از دســتورکار کاخ ســفید خارج شــده 
اســت. "بسیاری از مخاطبان می پرسند این یعنی چی؟ و حرفشان این است؛ حالا که 
قرار شده از تحلیل مسائل سیاسی ایران خودداری کنی لااقل به طور خصوصی به ما 
پاسخ بده! فقط در یک جمله می توان گفت که منظور پرایس از "خارج شدن برجام از 
دستورکار کاخ سفید" به معنای "خارج شدن برجام از دستورکار کاخ سفید" نیست"! 
به عبارت روشــن تر، او به خروج موقت برجام از دســتورکار کاخ سفید اشاره دارد نه 
خروج نهایی و قطعی آن! شــانس احیای برجام البته به زیر ۲۰ درصد رســیده است، 
اما همین ۲۰ درصد هم در پرتو یک اســتراتژی تازه یعنی گشــودن دامنۀ آن به روی 
موضوعات دیگر بویژه جنگ اوکراین امکانپذیر اســت. با این حساب شاید برجام تا 

گور فاصله ای نداشته باشد، اما معنی سخن پرایس به گور سپردن آن نیست!

امیر محمدزاده لاجوردی مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت در فضای مجازی 
نوشت: اخیرا  بانک مرکزی و سکوهای بله و روبیکا مورد هدف حملات منع خدمت 
توزیع شــده )DDoS( قرار گرفتند و با آن مقابله شــد. این روزها بیشــترین حجم 
حملات خارجی به ســوی بانک ها و مؤسسات مالی، شرکت های ارائه دهنده اینترنت 

و زیرساخت های ارتباطی است که دفع شدند.

جبار کوچکی نژاد با بیان اینکه استیضاح وزیر اقتصاد منتفی نشده  است، اظهار داشت: 
با تغییر رییس بانک مرکزی اســتیضاح وزیر اقتصاد از دســتور کار خارج نشده اما در 

حال حاضر استیضاح وزیر بهداشت در اولویت کار مجلس است. 

ســیدجواد ساداتی نژاد با اشاره به رشــد توزیع کود با توجه به نیاز کشاورزی کشور، 
عنوان کرد: توزیع کود در گذشته از ۲ میلیون تن فراتر نمی رفت اما این رقم در دولت 
ســیزدهم به ۳.۲ میلیون تن افزایش یافته و در ســال آینده توزیع چهار میلیون تنی را 

هدف گذاری کرده ایم.

همچنیــن طرح ســاماندهی نظارتی دانشــگاه آزاد اســامی، طــرح ممنوعیت 
خــروج مســئولین و مدیــران نظام جمهوری اســامی پس از اتمام مســئولیت 
از کشــور تا ســپری شــدن مراحل قانونی و لایحــه اجازه مشــارکت جمهوری 
اســامی ایران در افزایش سهام سرمایه دوره ششــم بانک توسعه اسامی برای 
دســتور این هفته صحن علنی مجلس شــورای اســامی پیش بینی شده است.
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